

**Контрольно-оценочные средства для проведения текущего
контроля**

**по БОД.04 Иностранный язык
(1 курс, 2 семестр 2022-2023 уч. г.)**

Текущий контроль №1

Форма контроля: Самостоятельная работа (Опрос)

Описательная часть: письменная контрольная работа

Задание №1

Распределите существительные по колонкам в зависимости от того, как произносится окончание множественного числа.

Friend, cinema, bottle, lake, bus, glass, bed, boy, hat, cap, tape, shop, brush, bench, box.

[s]	[z]	[iz]
1.	1.	1.
		2.
2.	2.	3.
3.	3.	4.
4.	4.	5.
5.	5.	

Оценка	Показатели оценки
5	Распределены правильно 14-15 слов.
4	Распределены правильно 12-13 слов.
3	Распределены правильно 9-11 слов.

Задание №2

Выберите правильную форму местоимения much, many, few, little.

1 Have you got _____ friends?

A many; B much; C a lot of.

2 There are _____ people in the room.

A much; B a little; C a lot of.

3 Can I have _____ sugar, please?

A a few; B a little; C a lot of.

4 How _____ oranges are on the table?

A many; B a few; C much.

5 How _____ money has Fred got?

6 There are _____ monkeys at the zoo.

A much; B a few; C a little.

7 There are _____ chairs in the room.

A a little; B much; C a few.

8 There is _____ tuna in the tin.

A much; B a few; C a little.

9 Please, buy _____ cucumbers!

A a little; B many; C a few.

10 We don't need _____ eggs.

A much; B a little; C a lot of.

Оценка	Показатели оценки
5	Выбрано правильно 9-10 форм.
4	Выбрано правильно 7-8 форм.
3	Выбрано правильно 5-6 форм.

Задание №3

Английский друг попросил вас рассказать о вашем брате/сестре, напишите небольшое сообщение о нем/о ней с учетом правильного построения английских предложений. В вашем сообщении должна содержаться следующая информация:

1. his/her name;
2. age;
3. hobby;

4. work;

5. personal characteristics;

6. home duties;

7. likes.

Оценка	Показатели оценки
5	Написано 6-7 предложений с учетом правильного построения английских предложений.
4	Написано 5 предложений с учетом правильного построения английских предложений.
3	Написано 4 предложения с учетом правильного построения английских предложений.

Задание №4

Пройдите тест How healthy are you? подсчитайте количество баллов; на основе своих результатов напишите рекомендации для себя (3-10 предложений).

	Yes	No
Check your diet		
Yesterday ...		
1. Did you have more than two pieces of toast for breakfast?	0	1
	0	1
2. Did you have sugar in your tea or coffee?	1	0
3. Did you drink half a litre of milk?	1	0
	0	1
4. Did you eat any fruit?	0	1
5. Did you eat any sweets or chocolates?	0	1
6. Did you eat any biscuits or cake?		
7. Did you drink any alcohol?	1	0
Check your condition	1	0
Yesterday ...	1	0

8. Did you go for a run?	0	1
9. Did you do any exercises?		
10. Did you walk or cycle to school?		
	1	0
11. Did you smoke at all?		
	1	0
Check your daily routine		
	0	1
Yesterday ...		
	1	0
12. Did you get up before 8 o'clock?		
13. Did you go to bed before 11 o'clock?		
14. Did you watch TV for more than 2 hours?		
15. Did you sleep with your windows open?		
Total		

15-12 Congratulations! You are very healthy but don't forget to relax!

12-8 Not too bad! Keep trying!

8-0 Oh, dear! Oh, dear!

Оценка	Показатели оценки
5	Тест выполнен; составлено 9-10 предложений; сообщены все сведения о себе в форме, принятой в стране изучаемого языка; порядок слов в предложениях соблюден.
4	Тест выполнен; составлено 7-8 предложений; имеются незначительные грамматические ошибки, не более трех (пропущен артикль, форма глагола в 3л., ед.ч.), порядок слов в предложениях соблюден.
3	Тест выполнен; составлено 3-6 предложений; имеются незначительные грамматические ошибки, не более трех (пропущен артикль, форма глагола в 3л., ед.ч.), порядок слов в предложениях соблюден.

Текущий контроль №2

Форма контроля: Контрольная работа (Опрос)

Описательная часть: письменная контрольная работа

Задание №1

Составьте диалог «Interview» с использованием следующих выражений: sportsman, coach, to train, championship, to set up a record, to be healthy, to get the best results, to be good at, to win, be the first.

Задание: Ваш интервьюируемый: спортсмен-рекордсмен. Получите информацию о виде спорта в котором он достиг отличных результатов, о соревнованиях в которых участвовал, о личных планах, о личной жизни, о правилах ЗОЖ.

Оценка	Показатели оценки
5	Составлен диалог с использованием 9-10 выражений без допущения ошибок.
4	Составлен диалог с использованием 7-8 выражений с допущением некоторых незначительных ошибок (не более 2-х).
3	Составлен диалог с использованием 5-6 выражений с допущением 3-4 грамматических ошибок.

Задание №2

Закончите следующие предложения, используя наиболее подходящие модальные глаголы.

1. Jack has got a headache. He ... sleep well recently.

- a) can't;
- b) couldn't have;
- c) hasn't been able to.

2. I ... sleep for hours when I was a little girl.

- a) could;
- b) am able to;
- c) can.

3. Tom ... play tennis well but he ... play a game yesterday because he was ill.

- a) couldn't, could;
- b) can, was able;
- c) can, couldn't.

4. I didn't want to be late for the meeting. We ... meet at 5 sharp.

- a) were to;
- b) had to;
- c) could.

5. Where are my gloves? — I ... put them on because it's cold today.

- a) can't;
- b) have to;
- c) needn't.

6. You ... take an umbrella today. The Sun is shining.

- a) needn't;
- b) mustn't;
- c) can't.

7. I'm sorry, you didn't invite me to your birthday party. You ... invite me next time.

- a) must;
- b) should;
- c) need to.

8. Well, it's 10 o'clock. I ... go now.

- a) can;
- b) has to;
- c) must.

9. You ... smoke so much.

- a) would;
- b) can't;
- c) shouldn't.

10. We have got plenty of time. We ... hurry.

- a) must;
- b) needn't;
- c) should.

Оценка	Показатели оценки
5	Выбраны минимум девять подходящих по смыслу модальных глагола (90-100%).
4	Выбраны минимум семь подходящих по смыслу модальных глагола (70-89%).
3	Выбраны минимум три подходящих по смыслу модальных глагола (30-69%).

Задание №3

Эта информация о видах спорта в Москве взята из справочника для путешественников. Установите соответствие между заголовками A-F и текстами 1-6. Используйте каждую букву только один раз. (This is the page from a Travellers Guide Book about sports in Moscow. Complete the text with the missing headlines from the box).

A) Horseracing and Horse-riding	D) Cross-country Skiing
B) Ice Hockey	E) Ice-skating
C) Football	F) Tennis

1) _____ Russia is mostly a flat country, so downhill skiing is not widely spread but the cross-country type is very popular. Go to any of the outlying parks in winter. Skis can be bought at most sports shops.

2) _____ Risk a few roubles on buggy racing at the Hippodrome. And remember that it's hard to beat the charm of riding through birch forests in springtime or taking a horsedrawn sleigh ride after a fresh snowfall.

3) _____ You can skate the ice lanes of Moscow's Gorky Park in winter or visit one of many covered rinks. Some places offer skates but bring extra pairs of socks in case your size isn't available.

4) _____ When it's too cold for football, people turn their attention to ice hockey played at world standard in Russia's two big cities. International matches are advertised in the local press. Tickets at stadium.

5) _____ This is a boom sport in Russia and the country's best compete against foreign stars in Moscow's Kremlin Cup, held each autumn. See local press for details.

6) _____ Russians adore the game. And fortunately you can seldom see acts of European-style hooliganism. Tickets are always available for local matches on the day. The season is from March to October.

Оценка	Показатели оценки
5	Установлено верно 6 соответствий.
4	Установлено верно 5 соответствий.
3	Установлено верно 4 соответствия.

Текущий контроль №3

Форма контроля: Контрольная работа (Информационно-аналитический)

Описательная часть: Письменная контрольная работа

Задание №1

1. *There is / There are* a bath in the bathroom. 2. *There is / There are* posters in my bedroom. 3. *There isn't / There aren't* a fireplace in our dining room. 4. *There are / There aren't* any plants in my brother's house. 5. *There isn't / There aren't* a computer in the hall. 6. *There is / There are* a fridge in the kitchen.

Оценка	Показатели оценки
5	Верно указана форма оборота <i>there is/are</i> в 6 предложениях, выполнен правильный перевод.
4	Верно указана форма оборота <i>there is/are</i> в 5 предложениях, выполнен правильный перевод.
3	Верно указана форма оборота <i>there is/are</i> в 4 предложениях, выполнен правильный перевод.

Задание №2

Дополните диалог подходящими формами оборота *there is / there are* и, если необходимо, *any*.
Переведите диалог на русский язык.

- Hello. I'm interested in the flat to rent.

- Oh, OK. Let me tell you about it. (1) ... a large living room and (2) ... a small kitchen.

- (3) ... a table in the kitchen?

- No, (4) ... But (5) ... a very nice dining room with a table and some chairs.
- That's fine. What about the bedrooms? How many bedrooms (6) ... ?
- (7) ... three bedrooms and a bathroom.
- (8) ... a shower in the bathroom?
- Yes, (9) ...
- Good. (10) ... bookshelves in the living room?
- No, I'm sorry. But (11) ... some cupboards.
- That's OK. I think it's perfect for us. How much is it?

Оценка	Показатели оценки
5	Верно указана форма оборота there is/are в 10-11 пропусках, выполнен правильный перевод.
4	Верно указана форма оборота there is/are в 8-9 пропусках, выполнен правильный перевод.
3	Верно указана форма оборота there is/are в 6-7 пропусках, выполнен правильный перевод.

Задание №3

Прочитайте текст. Заполните пропуски формами оборота there is/are.

My house

I live and study in Italy. I live in a commune of Milan. I share a 2-bedroom apartment with a girl from Estonia. We have been living together for more than a year. We often travel home or to other countries, that's why our apartment is occasionally empty.

We live on the first floor. Needless to say, there 1 ___ no balcony, but we have a small garden where we can enter from the flat. There 2 ___ some flowers, bushes and a tree in our garden. There 3 ___ also a garage at the back of the house.

Our apartment is rather spacious. There 4 ___ a kitchen, a living room, a bathroom and two bedrooms in it. The kitchen is not very big, but it is modern and furnished. The dining table is placed in the living room as well as the sofa and the writing table.

Our bedrooms are light and roomy. There 5 ___ a big cupboard in each bedroom, so we have enough space for all our clothes and shoes. We usually spend evenings in the living room watching a film, drinking tea or even working side by side.

We like our apartment and the district which our house is located in. It is tranquil and safe. Our neighbours are friendly and helpful. Even if it is difficult to live far from the family, I am glad to live in such a lovely place.

Оценка	Показатели оценки
5	Заполнены правильно 5 форм оборота there is/are.
4	Заполнены правильно 4 формы оборота there is/are.
3	Заполнены правильно 3 формы оборота there is/are.

Задание №4

Определите функцию инфинитива в предложении и переведите предложения на русский язык.

1. He wanted to study English.
2. The lesson to be read at home is not difficult.
3. You must know grammar rules to translate texts correctly.
4. To live is to work.
5. To read this English text is our home-task.
6. My wish is to show the good results of their work.
7. He promised to ring me up immediately.
8. We study English to speak fluently.

Оценка	Показатели оценки
5	Выполнены правильно 7-8 предложений.
4	Выполнены правильно 5-6 предложений.
3	Выполнены правильно 3-4 предложения.

Текущий контроль №4

Форма контроля: Контрольная работа (Информационно-аналитический)

Описательная часть: Письменная контрольная работа

Задание №1

Установите соответствие между заголовками А-Е и текстами 1-4. Используйте каждую букву только один раз. В задании один заголовок лишний.

A. My working day B. Sport C. Technical school D. My family E. City

1. My name is Igor Smirnov. I am a student of the University. My family is not very large. We have five

people in our family. I live with my parents, my younger sister and my grandmother. My mother's name is Anna Petrovna. She is forty years old. She is a teacher and works at school. My father is an electronics engineer and works at a large plant. My younger sister Natasha is a pupil. She is in the seventh form.

2. I am a first year student of the aviation technical school. Our technical school is situated at the center of Irkutsk. I can get there by bus. Our technical school occupies (занимает) one of the oldest buildings in Irkutsk. It was built in 1799. Our classes begin at 8.30. Usually we have 5 lessons a day. We study mathematics, English, literature.

3. London is the capital of Great Britain, its political economic and commercial centre (центр). It is one of largest cities in the world and the largest city in Europe. Its population is about 8 million. London is situated on the river Thames. The city is very old. It has 20 centuries old history. London is divided (делится) into 4 parts, the City, Westminster, the West End and the East End.

4. My working day usually begins at 7 o'clock. I get up, make my bed, open the window and do my morning exercises. Then I go to the bathroom. I clean my teeth and wash. Usually I have breakfast at home. I go to the kitchen and make breakfast for myself. I usually have a cup of tea or coffee, cheese, bread and butter. I live not far from my technical school. It takes me 20 minutes to get there by bus.

Оценка	Показатели оценки
5	Установлено соответствие 4 заголовков в соответствии с содержанием текстов.
4	Установлено соответствие 3 заголовков в соответствии с содержанием текстов.
3	Установлено соответствие 2 заголовков в соответствии с содержанием текстов.

Задание №2

Прочитайте письмо от своего зарубежного друга. Напишите ответное письмо о своей стране, используя слова: country, total area, forests, mountains, rivers and lakes, native city, capital, in the world, the largest, the deepest.

ОБРАЗЕЦ: My dear friend,

I want to tell you about my country. As you know, I live in Spain. It is the smallest and the warmest country. Its total area is 505 square kilometres. Our country has many beautiful rivers and lakes. I live near this beautiful lake. My native city is Barcelona.

Best wishes, Maxim.

Оценка	Показатели оценки
5	Написано письмо, отражающее социокультурный портрет своей страны из 14-15 предложений.
4	Написано письмо, отражающее социокультурный портрет своей страны из 10-13 предложений.

3	Написано письмо, отражающее социокультурный портрет своей страны из 9 и менее предложений.
---	--

Задание №3

Образуйте 2-ю форму неправильных глаголов: to be, to have, to take, to see, to give, to go, to come, to get, to make, to know, to leave

Оценка	Показатели оценки
5	Образована 2-я форма 11 неправильных глаголов в соответствии с таблицей неправильных глаголов (которые необходимо выучить наизусть).
4	Образована 2-я форма 9 неправильных глаголов в соответствии с таблицей неправильных глаголов (которые необходимо выучить наизусть).
3	Образована 2-я форма 7 неправильных глаголов в соответствии с таблицей неправильных глаголов (которые необходимо выучить наизусть).

Задание №4

Поставьте глаголы в следующих предложениях в утвердительную, вопросительную и отрицательную формы Future Simple.

1. I (to do) morning exercises.
2. He (to work) at a factory.
3. She (to sleep) after dinner.
4. We (to work) part-time.
5. They (to drink) tea every day.

Оценка	Показатели оценки
5	Употреблены правильно глаголы в 3-х формах в 4-5 предложениях.
4	Употреблены правильно глаголы в 3-х формах в 3 предложениях.
3	Употреблены правильно глаголы в 3-х формах в 2 предложениях.

Задание №5

Прочитайте предложения и вставьте соответствующую форму каждого глагола вместо пропуска: watch, help, start, go, see, walk.

1. We always _____ our mother with the housework, he never _____ her.
2. Next summer I _____ to my friend.
3. Yesterday evening we _____ this film.
4. We often _____ in the park, she _____ in the woods.

5. At this time tomorrow we _____ new film.

6. I _____ to learn English 5 years ago.

Оценка	Показатели оценки
5	Вставлено 6 глаголов в соответствии с правилами грамматики, по смыслу.
4	Вставлено 4-5 глаголов в соответствии с правилами грамматики, по смыслу.
3	Вставлено 3 глаголов в соответствии с правилами грамматики, по смыслу.

Задание №6

1. Укажите номера предложений, сказуемые которых стоят в Past Simple:

1) I am reading a book. 2) Did you speak English? 3) He will go there. 4) He took English lessons. 5) I do not know French. 6) Does she study at school? 7) Did we go to the club? 8) They knew English well. 9) She does not speak English. 10) My sister liked to dance.

2. Укажите номер глагола, который следует вставить в следующее предложение: «She to school last Monday».

1) to go; 2) goes; 3) went; 4) go; 5) is going; 6) will go.

Оценка	Показатели оценки
5	Указано 6 глаголов в Past Simple в соответствии с правилами грамматики.
4	Указано 5 глаголов в Past Simple в соответствии с правилами грамматики.
3	Указано 3 глагола в Past Simple в соответствии с правилами грамматики.

Текущий контроль №5

Форма контроля: Контрольная работа (Информационно-аналитический)

Описательная часть: письменная контрольная работа

Задание №1

Соотнесите английские фразы и русский перевод.

1. Turn right at the traffic lights.	a) Лучше пройти пешком.
2. Where is the nearest bus stop?	b) Это тут за углом.
3. Can you tell me the way to the Lenin Street?	c) Идите налево и поверните направо после того, как пройдете банк.
4. Don't mention it.	d) Следующий поворот – налево.

5. How long will go there?	e) Не стоит благодарности.
6. Go left here and turn right after you go past the bank.	f) Сколько остановок я должен проехать?
7. It's just around the corner.	g) Скажите, пожалуйста, как пройти на улицу Ленина?
8. How many stops should I pass?	h) Поверните направо на светофоре.
9. It is better if you go on foot.	i) Туда долго идти?
10. Take the next left.	j) А где ближайшая автобусная остановка?

Оценка	Показатели оценки
5	Соотнесены правильно 9-10 фраз.
4	Соотнесены правильно 7-8 фраз.
3	Соотнесены правильно 5-6 фраз.

Задание №2

Ответьте на вопросы:

1. Where is the technical school located?
2. Are the classrooms light and large?
3. Does our technical school prepare good specialists?
4. How much does it take to get to the technical school?
5. Are there several departments at the technical school?
6. When do you have a lunch break ?
7. What time do the lessons begin?
8. How many lessons a day do you have ?
9. Are there many computer classes with modern equipment?
10. Where do you have practice?

Оценка	Показатели оценки
5	Даны ответы на 10 вопросов.
4	Даны ответы на 7 вопросов.

3	Даны ответы на 5 вопросов.
---	----------------------------

Задание №3

Выполните перевод следующих предложений на русский язык.

1. English is as difficult as German.
2. My composition is as not as long as yours.
3. It isn't as warm today as it was yesterday.
4. The house his aunt lives in is as the one his uncle lives in.
5. His apartment isn't as elegant as her apartment, but it's much bigger.
6. Johnny isn't as rich as Daniel but he is much younger and much happier.
7. My dog isn't as friendly as your dog.
8. You can eat as much as you like.
9. A football match isn't as exciting as a hockey match.
10. The hotel isn't as cheap as we expected.

Оценка	Показатели оценки
5	Выполнен правильно перевод 9-10 предложений.
4	Выполнен правильно перевод 7-8 предложений.
3	Выполнен правильно перевод 5-6 предложений.

Задание №4

Образуйте сравнительную/превосходную степень прилагательного, данного в скобках.

1. Moscow is one of (large) cities in the world.
2. The Kremlin is (beautiful) part of Moscow.
3. This boy is (fat) than that one.
4. Where does your (old) brother live?
5. We heard (late) news over the radio.
6. Did you read his (late) novel?

7. Winter is (cold)season.
- 8.Moscow is (old) than St. Petersburg.
9. What is (short) month in the year?
10. It was (bad) mistake I've ever made.
11. In summer the days are (long) than in winter.
12. It is (cold) today than it was yesterday.
13. The Russian grammar is (difficult) than the English one.
14. It was (good) film I've ever seen.
15. Steel is (strong) than wood.

Оценка	Показатели оценки
5	Верно выполнили 15 предложений.
4	Верно выполнили 10-14 предложений.
3	Верно выполнили 7-8 предложений.

Задание №5

Расставьте фразы в правильном логическом порядке, чтобы получился телефонный разговор между сестрой и братом о погоде.

- (1)— How is the weather?
- (2) — I will! Bye!
- (3) — I'm happy you're enjoying it. Have fun! Bye!
- (4)— Hey, sister! How are you? How are Hawaii?
- (5) — Marvelous! It's so hot in here. Sunny and humid but I like it.
- (6)— Hey, Sam! This is the best weekend ever! Lauren and I spend the whole day on the beach.

Оценка	Показатели оценки
5	Расставлены правильно 6 фраз.
4	Расставлены правильно 5 фраз.
3	Расставлены правильно 4 фразы.

Задание №6

Установите соответствие между заголовками А-Е и текстами 1-4. Используйте каждую букву только один раз. В задании один заголовок лишний.

A. My working day

B. Sport

C. Technical school

D. My family

E. City

1. My name is Igor Smirnov. I am a student of the University. My family is not very large. We have five people in our family. I live with my parents, my younger sister and my grandmother. My mother's name is Anna Petrovna. She is forty years old. She is a teacher and works at school. My father is an electronics engineer and works at a large plant. My younger sister Natasha is a pupil. She is in the seventh form.

2. I am a first year student of the aviation technical school. Our technical school is situated at the center of Irkutsk. I can get there by bus. Our technical school occupies (занимает) one of the oldest buildings in Irkutsk. It was built in 1799. Our classes begin at 8.30. Usually we have 5 lessons a day. We study mathematics, English, literature.

3. London is the capital of Great Britain, its political economic and commercial centre (центр). It is one of largest cities in the world and the largest city in Europe. Its population is about 8 million. London is situated on the river Thames. The city is very old. It has 20 centuries old history. London is divided (делится) into 4 parts, the City, Westminster, the West End and the East End.

4. My working day usually begins at 7 o'clock. I get up, make my bed, open the window and do my morning exercises. Then I go to the bathroom. I clean my teeth and wash. Usually I have breakfast at home. I go to the kitchen and make breakfast for myself. I usually have a cup of tea or coffee, cheese, bread and butter. I live not far from my technical school. It takes me 20 minutes to get there by bus.

Оценка	Показатели оценки
5	Установлено соответствие 4 заголовков с содержанием текстов.
4	Установлено соответствие 3 заголовков с содержанием текстов.
3	Установлено соответствие 2 заголовков с содержанием текстов.

Задание №7

Прочитайте текст. Дайте развернутые ответы на вопросы по проблемам окружающей среды.

Climate is a weather a certain place has over a long period of time. Climate has a very important influence on plants, animals and humans and is different in different parts of the world.

But recently the climate has changed a lot, especially in Europe. Scientists think that the reason is

greenhouse effect. It is caused by carbon dioxide (углекислый газ). Carbon dioxide is produced when we burn things. Also people and animals breathe in oxygen and breathe out carbon dioxide. As you know, trees take this gas from air and produce oxygen. But in the last few years people have cut down and burn big areas of rainforest. This means that there are fewer trees and more carbon dioxide.

This gas in the atmosphere works like glass in a greenhouse. It lets heat get in, but it doesn't let much heat get out. So the atmosphere becomes warmer.

Greenhouse effect is sometimes called global warming.

Questions:

1. What is climate like?
2. What do you know about greenhouse effect?
3. What role does carbone dioxide play in the process of global warming?

Оценка	Показатели оценки
5	Даны развернутые ответы на 3 вопроса.
4	Даны развернутые ответы на 2 вопроса.
3	Дан развернутый ответ на 1 вопрос.

Текущий контроль №6

Форма контроля: Домашняя работа (Опрос)

Описательная часть: Письменная контрольная работа

Задание №1

Раскройте скобки, поставьте глаголы в нужные формы страдательного залога.

Переведите предложения.

1. This problem (discuss) last week.
2. Lomonosov (often call) the founder of Russian science.
3. When the telephone (invent)?
4. English (speak) in many countries.
5. The patient (operate) tomorrow morning.

Оценка	Показатели оценки
5	Верная видо-временная форма глагола выбрана в 4-5 предложениях. Правильно переведено не менее четырех предложений.
4	Верная видо-временная форма глагола выбрана в 3-4 предложениях. Правильно переведено не менее трех предложений.

3	Верная видо-временная форма глагола выбрана в 1-3 предложениях. Правильно переведено не менее двух предложений.
---	---

Задание №2

1. Выберите правильный ответ:

Речевая деятельность, с помощью которой происходит передача мысли высказывания на одном языке средствами другого языка это...

- a) Монолог
- b) Чтение
- c) Перевод
- d) Речевая ситуация

2. Заполните таблицу, соотнесите термины и их видовые отличия:

формы глаголов, указывают на временную отнесенность данного действия (перфектная / неперфектная форма), спряжение глагола, грамматическая категория, указывают на время совершения действия (настоящее, прошедшее, будущее), изменение глагола, выражает отношение говорящего к содержанию своего высказывания, видовременные формы глаголов, по лицам, числам, временам, указывают на вид (общий или продолжительный), модальность.

термин	Родовое понятие	Видовые отличия

Оценка	Показатели оценки
5	Верно соотнесены все термины и их видовые отличия, правильно выбран термин в задании №1.
4	Верно соотнесено 2 термина и их видовые отличия, правильно выбран термин в задании №1.
3	Верно соотнесен 1 термин и перечислены все его видовые отличия, правильно выбран термин в задании №1.

Задание №3

Расставьте фразы в правильном логическом порядке, чтобы получился диалог в магазине.

(1) – 8 dollars. How do you want to pay?

- (2) – Sure. Press it here. Here you are.
 (3) – Bye!
 (4) – Can I pay with a credit card?
 (5) - Two kilos of tomatoes and 3 kilos of apples. How much is it?
 (6) – Thank you. Goodbye!

Оценка	Показатели оценки
5	Расставлены правильно 6 фраз.
4	Расставлены правильно 5 фраз.
3	Расставлены правильно 4 фразы.

Задание №4

Выполните перевод выражений на английский язык:

1. 200 студентов; 52 страницы.
2. пятая машина, десятая улица.
3. 1 Января; 22 сентября.
4. Суббота, вторник.
5. Время: 03:50; 08:20.

Оценка	Показатели оценки
5	Выполнен перевод 10 выражений.
4	Выполнен перевод 8-9 выражений.
3	Выполнен перевод 6-7 выражений.